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PROTOKÓŁ NR XII/2011 

 z XII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 30 listopada 2011 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

 – 11
00 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Ludmiła Wypych   - Inspektor ds. podatków Urzędu Gminy 

5. Ewelina Makos   - Młodszy referent Urzędu Gminy 

6. Leszek Wójcik    - Sołtys wsi Broników 

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

9. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

10. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  

11. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

12. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

16.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 



2 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok, 

b) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2012 rok, 

c) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok, 

d) określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomości i deklaracji na 

podatek od nieruchomości, 

e) obniżenia ceny żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku 

rolnego, 

f) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe dostarczanie wody, 

g) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Wierzchlas, 

h) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2012. 

6. Informacja w sprawie podatku leśnego. 

7. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

 

Otwarcie XII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów,  

oraz pracowników Urzędu Gminy, Radną Rady Powiatu w Wieluniu Krystynę 

Miśkiewicz. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, 

przy którym, może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 
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Nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku wraz z tymi dodatkowymi 

propozycjami pod głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

 

Punkt 3  
 

Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 

 

Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia   28 października  2011 r. do  30 listopada 2011 r., które stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

Nie było pytań ani uwag do odczytanego  sprawozdania Wójta w związku z tym 

zostało ono przyjęte do akceptującej wiadomości. 
 

 

Punkt 5 

 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

poinformowała, że temat zmian szczegółowo omawiany był na posiedzeniach 

Komisji i zapytała czy ktoś ma uwagi do przedstawionego tematu. 

Radny Stanisław Parzyjagła – tam chodzi o płacenie pieniążków temu 

przedsiębiorcy w zakresie, który on wykonał. Przedsiębiorca ten chce 2.600zł, 

za bramę, ale ten Pan jej nie wykonał, tylko zawiasy, kafelki nie położył ten 

Pan, tylko położył LZS, dała na te kafelki pieniążki pani sołtys, jest tu obecna 

może potwierdzić. Rolety, które założył mógł sobie to zabrać, nikt mu tego nie 

zabrania. Rzeczą najważniejszą jest umowa, bo jeżeli dzierżawca ponosi jakieś 

nakłady finansowe na danym obiekcie, to musi mieć zgodę właściciela. Jeżeli 
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tego nie ma, ponosi koszty na własne ryzyko. Może my o czymś nie wiem, że 

jest umowa tak skonstruowana, że ten przedsiębiorca ma prawo dochodzić tego 

czego dochodzi, a my za friko zapłacimy. Przedsiębiorca nie zrobił w tej 

sprawie prawie nic, pomalował bramę i zrobił zawiasy tylko. Też chciałbym 

robić takie interesy, za takie rzeczy takie pieniądze brać. Każda inwestycja, 

która jest robiona na terenie dzierżawionym musi być uzgodniona z 

właścicielem, to nie ulega wątpliwości. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – wyjaśnił, że tą sprawą zajmowała się 

Komisja Rewizyjna poprzedniej Rady Gminy i całkowicie miała tą sprawę w 

swoich rękach. Tak się szczęśliwie składa, że na tej sali są ludzie, którzy to 

robili. Gdybym ja kierował tą sprawą, a powinienem, dlatego że Komisja 

Rewizyjna niejako weszła w kompetencje Wójta, to prowadziłbym z 

przedsiębiorcą negocjacje. Wynegocjowałbym możliwie jak najlepsze warunki 

płatności, jeżeli te były złe i przedsiębiorca nadal by prowadził tą działalność 

gospodarczą i rozszerzałby ją. Ponieważ ja nie podjąłem takiej decyzji, żeby się 

stało w ten sposób, to niejako nie ponoszę odpowiedzialności za to. Sprawę 

prowadzi sąd na jego wniosek, uzasadnienie do wyroku jest dzisiaj do 

odebrania, ale ponieważ jest po 9 do odebrania, nie byłem w stanie go tutaj 

przywieźć. Możecie się zapoznać jakie stanowisko zajął sąd. Nie stawiajcie 

mnie między młotem, a kowadłem, bo to jest nieuczciwe. Na pewne rzeczy nie 

mam wpływu, sąd podejmuje pewną decyzję i nie możecie mnie tu o to winić. 

Natomiast cała sprawa bierze się z tego, że Komisja Rewizyjna poprzedniej 

kadencji usztywniła swoje stanowisko, niby doszli do porozumienia, ale na 

drugi dzień przedsiębiorca wszystko zabrał z tego terenu, co mógł zabrać i 

potem postanowił się sądzić. Ja mówiłem na Komisjach, że pierwotnie jego 

wniosek był na ponad 50.000zł, on rzeczywiście poniósł takie koszty tam. W 

trakcie procesu zmiękł i tam wychodziło około 25.000zł z jego strony. Sad 

ustalił, że coś takiego mu się należy, dlatego że są pewne rzeczy trwale 

wbudowane w ten teren np. tłuczeń, krawężniki, brama. Jeżeli ten 

przedsiębiorca by się odwołał od tej decyzji sądu, to na pewno powoła Radnych 

na świadków w procesie. Myślę, że będzie jakiś pozytywny scenariusz, czyli 

zakończymy tą sprawę, więc proponuję Wam zapłacić. Z tym Panem były 

problemy, więc należy się ich pozbyć i więcej do takiego tematu nie wracać, to 

jest nasze, korzystać z tego i koniec.  

Radny Józef Krzeszowski – jest takie stare powiedzenie „Kowal zawinił, Żyda 

powiesili”. Wójt  jest gospodarzem tego terenu, to Pan Wójt sporządzał, albo w 

jego imieniu pracownicy, a nie Radni Gminy, czy członkowie Komisji 

Rewizyjnej umowę wstępną z tym przedsiębiorcą. Nie za kadencji tamtej 
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Komisji Rewizyjnej, dokonano samowoli budowlanej, wylano jakieś 

fundamenty, stopy i inne rzeczy, Radni nie mają prawa tego wiedzieć. Pan Wójt 

sobie nie radził z tą sprawą, więc zajęła się nią Komisja Rewizyjna. Komisja po 

rozmowie z tym przedsiębiorcą podjęła stanowisko takie, że podniosła cenę za 

dzierżawę tego gruntu, facet się wycofał, pozabierał co jego. Jak można było go 

wypuścić z terenu, to Komisja Rewizyjna miała pilnować majątku? Lepiej nie 

szukać kozła ofiarnego w Komisji Rewizyjnej, bo raczej tu się Komisji 

Rewizyjnej należą podziękowania, że tego intruza się pozbyliśmy z naszego 

terenu. Teraz jak się okazuje organ wykonawczy przegrywa wszystkie rozprawy 

w sądzie, bo to już nie pierwsza sprawa, gdzie organ prowadzący naszej gminy 

przegrał sprawę. To są sprawy związane z tym, że była wadliwie skonstruowana 

umowa, po drugie nikt tego ze strony organu wykonawczego nie nadzorował, co 

się tam dzieje. Umowa opiewała, tylko na usługi związane ze stacją gazu, a tam 

były usługi różnego rodzaju prowadzone. 

Radny Stanisław Parzyjagła – ja bym chciał, żeby Wójt nie odbijał tutaj 

piłeczki na Komisję Rewizyjną, bo za kilka dni odbije Pan piłeczkę do Rady 

Gminy, że to Rada Gminy podjęła decyzję, żeby temu Panu wypłacić 

odszkodowanie. Mnie nie obchodzi co, kto, gdzie robił, tylko jaka była umowa i 

co z tym Panem było zawarte. Nie może być tak, że dzierżawca sobie coś robi, 

jeżeli coś robi na danym obiekcie to sam ponosi za to odpowiedzialność. 

Dzierżawca może tylko wymienić zamek w drzwiach, on nawet drzwi, okna nie 

może wymienić. Może tylko prosić właściciela, żeby zrobił, ewentualnie 

pozwolił na takie wykonanie i rozliczenie się z nim w tym temacie.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – dzierżawca, żeby mógł sprzedawać gaz 

musiał adoptować cały teren do swojej dyspozycji, żeby spełnić warunki bhp, 

sanepidu itd. Musiał zrobić porządek w budynku, który był w fatalnym stanie i 

włożyć tam pieniądze, musiał zrobić ten krąg, objazd i ustawić te urządzenia. To 

kosztowało rzeczywiście sporo pieniędzy i to 15.000zł absolutnie nie 

rekompensuje tych strat. Jeszcze raz podkreślam, jeżeli zostałem wyłączony z 

pewnej sprawy, ktoś za mnie coś zrobił, czyli przeprowadzono takie negocjacje, 

które skończyły się fiaskiem, ja nie mogę za to ponosić konsekwencji. 

Natomiast byłem związany z nim umową, mogłem renegocjować tą umowę z 

nim, ale w granicach rozsądnych. Jeżeli podniosło mu się poprzeczkę w taki 

sposób, że  1.000zł plus VAT miesięcznie to facet nie wytrzymał i wycofał się z 

tego wszystkiego. Przecież to są konkrety, to jest matematyka i ja naprawdę nie 

podejmowałem decyzji, bo siedzieli inni ludzie nad tym i usztywnili stanowisko. 

Wcześniej rozwiązałem na 6 miesięcy umowę, sąd stwierdził, że umowa jest 

bezprawnie rozwiązana. Pamiętajcie o tym, że pewni ludzie podejmowali za 
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mnie decyzje, byłem między młotem, a kowadłem. Nie potrafiłem nic zrobić w 

takiej sytuacji, bo tutaj Komisja Rewizyjna pojęła taką decyzję. Wy 

podejmujecie pewne decyzje i ja jestem nimi związany i jakoś nie macie 

pretensji do mnie, że później je realizuję, a tu akurat się uwzięliście na mnie. 

Podjęła decyzję Komisja Rewizyjna, jest protokół i protokół jest załączony do 

akt sprawy. Podkreślam, jeżeli się przedsiębiorca odwoła będziecie na 

świadków, ja nie chcę marnować pieniędzy społecznych. 

Radny Józef Krzeszowski – Komisja Rewizyjna działała z upoważnienia Pana 

Wójta, w imieniu Pana uczestniczył w tym zebraniu Pana przedstawiciel to jest 

Sekretarz Urzędu Gminy i to Pan Sekretarz ustalał stawki za dzierżawę tego 

terenu. To, że Wójt wysłał Pana Sekretarza do negocjacji z ramienia organu 

wykonawczego, to my nie mamy żadnych praw, aby to kwestionować. Mógł być 

to Pan Wójt w negocjacjach na Komisji Rewizyjnej z tym Panem, ale Pan Wójt 

zawsze rakiem się wycofuje, gdzie trzeba męską podjąć decyzję. Teraz Pan 

straszy byłych członków Komisji Rewizyjnej, że będą za świadków, że źle 

negocjowali warunki rozwiązania umowy. Przecież ustalona cena 1.000zł 

miesięcznie to była propozycja Komisji Rewizyjnej, to nie była umowa z tym 

Panem, tylko propozycja, takie stanowisko, a Pan Wójt potem negocjował tą 

cenę. Czy w ogóle nie negocjował, to już my w to nie wchodzimy.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – przecież Komisja Rewizyjna negocjowała 

tą stawkę z tym Panem, on był na posiedzeniu Komisji, jest sporządzony 

obszerny protokół na ten temat i można go przeczytać i każdy się z tym może 

zapoznać i sąd się również z tym zapoznał. Umowa była sporządzona bodajże 

w 2004r. i ona trwała. Przecież my umowy dzierżawy na różne rzeczy mamy 

sporządzone z wieloma ludźmi, są np. na mieszkania. Jest w tym wszystkim 

pewna logika, że co roku waloryzuje się o wskaźnik inflacji, a nie nagle się 

skacze z wartością. Gość nie wytrzymał, dlatego że usztywniliście stanowisko, 

podnieśliście raptownie to co płacił. Stwierdził, że on nie jest w stanie tego 

sfinansować. Są sporządzone umowy na dzierżawę mieszkań i tam jest stopa 

waloryzacji, a nie, że z dnia na dzień komuś się coś nie spodoba i dźwignie 

sobie tyle ile będzie chciał, to tak nie jest.  

Radna Barbara Puczkowska – Panie Wójcie, jeżeli ja sobie dobrze tą sprawę 

przypominam, to ten Pan miał tam trochę zaległości i ta stawka nie była 

waloryzowana. Możliwe, że na ten moment nie ma zaległości, ale wtedy były 

zaległości i nie wywiązywał się z umowy jaką miał z LZS, co prawda była to 

słowna umowa. Tam nie grało to wszystko tak, jak to jest w tej chwili 

przedstawiane. Być może on to uregulował po zakończeniu, zerwaniu umowy. 
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Natomiast na ten moment, gdy my z nim rozmawialiśmy, to nie wyglądało tak 

ładnie jak to się w tej chwili o tym mówi. 

Radny Stanisław Parzyjagła – chciałem przypomnieć, że kiedy ta umowa była 

zawiązywana ja byłem tutaj jeszcze Radnym Gminy i była umowa pierwsza 

taka, że ten Pan przez rok czasu nie płaci żadnego czynszu, z tego tytułu, że 

musi ponieść koszty przystosowania tego obiektu do swojej działalności. Niech 

Pan nie mówi, że on jakieś tam koszty ponosił na które nie miał wpływu. Nas 

nie interesuje jakie koszty ponosił, ale nas interesuje umowa, dlaczego tak się 

dzieje, może za chwilę wszystkim będziemy zwracać pieniądze, jeśli ktoś od nas 

cokolwiek dzierżawi.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – próbujecie mnie obciążyć za decyzję, 

którą podjęła Komisja Rewizyjna poprzedniej kadencji, próbujecie mnie 

obciążyć za to co wycenił biegły sądowy i próbujecie mnie obciążyć za wyrok 

sądu. Miejcie jakieś opamiętanie w tym wszystkim, tak jak na poprzedniej sesji 

padły też słowa, a no nauczycielka kiepska w Kraszkowicach, wina Wójta, 

wyrwało się to, wymsknęło. Jest jakaś logika między nami, albo jej nie ma.  

 Radny Stanisław Parzyjagła – to nie jest tak, że my Pana o cokolwiek 

obciążamy, temat jest zupełnie inny, nie chcemy płacić za coś czego ten Pan nie 

zrobił. Albo wysłał Pan tam pracownika takiego, który rzeczoznawcą był, albo 

tam nie było nikogo z Urzędu Gminy, który nic nie wiedział w tym temacie. Ten 

Pan nie zrobił  bramy, kafelków, wielu rzeczy tam nie zrobił, a za to chce 

pieniądze. Założył sobie żaluzję, żeby mu słońce nie świeciło, niech ją sobie 

zabierze w tej chwili, dlaczego my mamy za to płacić, o to tylko chodzi, a nie 

chodzi o zerwanie umowy. Pan próbuje sprowadzić temat na boczny tor, spędzić 

teraz na Komisję Rewizyjną, bo Komisja decydowała o kształcie umowy, niech 

Pan nie żartuje. Nie można się doprosić, żeby zobaczyć umowę, może jej nie ma 

w ogóle.  

Radna Sylwia Wrzała – niestety nie dane mi było być w ubiegłą kadencję 

Radną, w związku z tym nie wiem jak wyglądały obrady Komisji Rewizyjnej. 

23 listopada maiłam szansę zapoznać się z opinią biegłego, gdzie jasno 

i wyraźnie były sprecyzowane wszystkie koszty. W związku z tym, że dosyć jest 

burzliwa dyskusja bardzo bym prosiła Pana Przewodniczącego Rady Gminy 

Jacka Młynarczyka o przerwę. Chciałabym się zapoznać z umową dzierżawy, bo 

widocznie gdzieś jest błąd. Już jest po sprawie sądowej, niestety za błędy też 

musimy płacić. Tylko chciałabym się zapytać dlaczego przed rozpoczęciem 

sprawy sądowej Radni nie wiedzieli o całej sytuacji, bo na to wygląda. Komisja 

Rewizyjna niby zawiniła, ale jak niby zawiniła, przecież władza wykonawcza 

jest w Panu Wójcie. Jeżeli doszło do sprawy sądowej, dlaczego my, jako 
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z urzędu nie możemy się bronić? Nie rozumiem tego, to znaczy, że każdy 

rozpoczynający działalność gospodarczą może robić co chce, a później kasę od 

nas wywoływać. To ja w takim razie też tak będę chciała, bo na to wygląda, że 

wszyscy mamy do tego prawo. Jest tutaj część Radnych, którzy bardziej znają tą 

sprawę, dlaczego wszyscy podważają to. Dlatego proszę o chwilę przerwy, chcę 

zapoznać się z umową dzierżawy, jeżeli taka istnieje możliwość i protokołem 

Komisji Rewizyjnej.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – wniosek tego przedsiębiorcy był na 

pięćdziesiąt parę tysięcy, efektem naszej obrony jest 15.700zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – w dobrym kierunku 

dyskusja zmierza, bo powinniśmy się z tym wszyscy zapoznać i jakoś ocenić 

zaistniałą sytuację. Jest wyrok sądu i po pierwsze musimy się do niego 

dostosować, zanim się do niego odwołamy. Najpierw musimy zabezpieczyć 

pieniądze, jeśli nasze ewentualne odwołanie nic nie wskóra. Tutaj są dwie 

strony medalu, najpierw musimy to co sąd zadecydował, a my nie jesteśmy od 

tego, żeby teraz na sali zadecydować, że sąd prawidłowy, czy nieprawidłowy 

wyrok przyznał. Możemy to zrobić tylko w formie odwołania i wtedy sąd 

ponownie będzie rozpatrywał tą sprawę. Także my w tej chwili kruszymy kopie 

o to czy mamy zabezpieczyć czy nie te 15.700zł. Czyli to musimy zabezpieczyć, 

a moim zdaniem odrębnym punktem obrad teraz, czy kiedy indziej, a jeśli ma 

wpłynąć odwołanie to mamy na to 14 dni. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – termin odwoławczy minął. Jeszcze raz 

podkreślam, ja nie mogę się sądzić z kimś latami i marnować pieniądze 

społeczne. Wy za chwilę mi powiedziecie, że siedzę tyle lat w tym sądzie. 

A jaki będzie efekt, być może się powtórzy to wszystko, ten sam wyrok zostanie 

wydany, a może nam dołożą. Przecież Wy wiecie jak się w sądach kręci. Jeśli 

chcecie to róbmy sobie zabawę na koszt podatnika. Ja chcę jak najszybciej uciec 

od tego wszystkiego. Nie bądźcie złośliwi i dajcie sobie spokój. To inni ludzie 

podejmują za nas pewne decyzje, nie mamy wpływu na to.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – w tej chwili nie mamy 

możliwości złożenia odwołania, także nasza dyskusja jest bezcelowa, bo 

musimy zapłacić, żebyśmy sobie z tego zdawali sprawę. Wiadomo, że nie 

wszystkie rzeczy zostały w tej chwili wyjaśnione i jeśli Radni chcą do wglądu tą 

umowę, to powinni mieć możliwość skorzystania z tego. Nie wiem czy jest 

zasadna przerwa, czy na Komisjach ponownie do obejrzenia, ale nie wiem czy 

coś wskórają. Jeśli macie Państwo inne pomysły to proszę bardzo.  

Radny Stanisław Parzyjagła – ja chciałbym jeszcze jeden temat w takim razie 

poruszyć, bo Pan Wójt mówi, że jest temat do załatwienia. Tydzień temu Wójt 
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był na Komisji Rolnictwa i mówił, że dopóki się nie uprawomocni, to można się 

odwoływać, teraz Wójt mówi, że się nie można odwoływać od tego wyroku, jak 

to jest? Jest cała Komisja Rolnictwa tutaj.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – jak wyrok się uprawomocni to się nie 

można odwołać. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – uprawomocnienie trwa 14 

dni, kiedy strony się mogą odwoływać. Jeśli w ciągu tych 14 dni się nie 

odwołają, wtedy wyrok jest prawomocny. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek– waszym zmartwieniem jest, żeby mi 

dopiec, natomiast moim zmartwieniem jest, żeby ta sprawa jak najprędzej się 

zakończyła. Jeżeli ten przedsiębiorca się odwoła i wpłynie jego odwołanie, to 

proces się będzie toczył w Sieradzu, drugiej instancji. Jak będzie druga 

instancja, powoła kogo tylko będzie chciał na świadka, tych co nie chcą też 

powoła na świadków i będziemy się bronić.  

Radny Stanisław Parzyjagła – Panie Wójcie tu nie chodzi o to czy on się 

będzie odwoływał, czy nie, czy my się będziemy odwoływać. Chodzi o to, 

dlaczego my jako Urząd Gminy mamy zapłacić za coś, za co czego ten człowiek 

nie zrobił. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – są tam zanotowane te wszystkie rzeczy i 

one są na gruncie. 

Radny Józef Krzeszowski – mówi Pan, że chcemy Panu dopiec, a Wójt chce 

dopiec nam, zachowujemy się tu jak dzieci. Pan reprezentuje władzę gminy na 

zewnątrz i Pan we wszystkich rozprawach sadowych musi brać udział, bo nie 

Radni. Chyba, że ze stopy cywilnej jest radny oskarżony, to bierze udział. Po 

drugie, jeżeli nic nie możemy tu zrobić, a nie możemy bo rzekomo wyrok się 

uprawomocnił, o czym nie wiedziałem. Nie wiedziałem w ogóle, że toczy się 

jakaś rozprawa, że Wójt, Urząd Gminy został pozwany do sądu przez tego 

przedsiębiorcę. Jedynie w tej chwili dowiedziałem się tyle, że winę ponosi 

Komisja Rewizyjna z poprzedniej kadencji. Czyli ta Komisja jest winna? 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – to nie jest z kategorii winy. Podjęliście  

taką decyzję, ustaliliście pewną stawkę, wysoką na którą facet nie przystał  

i wycofał się z interesu. Tylko Wy podjęliście taką decyzję, nie Wójt. Przecież 

ja nie mogę polemizować z Komisją Rewizyjną Rady Gminy, czy tamtą, czy tą.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – do żadnego wyjścia nie 

prowadzi ta dyskusja, nie ma żadnego rozwiązania w tej chwili, jesteśmy 

w kropce odnośnie zabezpieczenia tych pieniędzy.  
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Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – przypominam, że jesteśmy w podpunkcie a) 

punktu 5. Zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. Dyskusja była ostra odnośnie 

zarezerwowania pieniędzy na odszkodowanie, ale ja podkreślam, nie mamy co 

kruszyć kopii odnośnie tego projektu uchwały, który odczyta zaraz Pani 

Skarbnik. Jeśli Radni chcą dyskutować dalej na temat tego wyroku sądu, to 

proszę to zrobić w wolnych wnioskach. W tej chwili mamy wyrok sądu 

i musimy pieniądze zabezpieczyć. Proszę Panią Skarbnik Teresę Nowak 

o odczytanie projektu uchwały nr XII/68/2011. 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

uwagi do treści projektu. Nie było uwag, więc uchwała została poddana pod 

głosowanie i przyjęta większością głosów. „Za” było 13 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2012 rok, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych, i powiedziała, że stawki 

podatku od środków transportowych wyliczane są na podstawie  Obwieszczenia 

Ministra Finansów z dnia 19 października 2011 r. w sprawie górnych granic 

stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2012 r. Zgodnie 

z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 13 lipca 2011r. 

opublikowanym w Monitorze Polskim Nr 68, poz. 679 wskaźnik cen towarów 

i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2011 r. w stosunku do 

pierwszego półrocza 2010 r. wyniósł 4,2%.  Wobec powyższego dokonano 

czynności technicznej polegającej na przeliczeniu górnych granic stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych zgodnie ze wskaźnikiem. Projekt 

uchwały szczegółowo omawiany był na posiedzeniach Komisji, radni nie 

zgłaszali żadnych uwag  do przedstawionej treści w związku z tym zapytała czy 

teraz radnym nasuwają się jakieś pytania. 

Nie było pytań, więc Przewodniczący poprosił panią Ludmiłę Wypych 

o odczytanie projektu uchwały Nr XII/69/2011 w tej sprawie. Następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 Radnych. 

 

c) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2012 rok, 

Projekt uchwały szczegółowo omawiany był na posiedzeniach Komisji radni nie 

zgłaszali żadnych uwag  do przedstawionej treści w związku z tym zapytała czy 

teraz radnym nasuwają się jakieś pytania. Nie było pytań, więc Przewodniczący 
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poprosił panią Ludmiłę Wypych o odczytanie projektu uchwały Nr XII/70/2011 

w tej sprawie. Następnie uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta 

większością głosów „za” było 14 radnych  1 radny „wstrzymała się” od głosu. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 Radnych. 

 

d) określenia wzorów formularzy informacji o nieruchomości i deklaracji 

na podatek od nieruchomości, 

Pani Ludmiła Wypych poinformowała, że zachodzi konieczność zmiany 

formularzy informacji o nieruchomości oraz deklaracji na podatek od 

nieruchomości  zgodnie z ustawą z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach 

i opłatach lokalnych. Zmiany zachodzą formularzy w deklaracji i informacji 

w części D2  w pkt. 4.  

Nie było pytań, więc Przewodniczący poprosił panią Ludmiłę Wypych 

o odczytanie projektu uchwały Nr XII/71/2011 w tej sprawie. Następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 Radnych. 

 

e) obniżenia ceny żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczania podatku 

rolnego, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych i poinformowała, że 

podstawą do obliczenia podatku rolnego jest art. 6 ustawy  o podatku rolnym 

z 15 listopada 1984 r.   

W  Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego  w sprawie  średniej 

ceny skupu żyta  za okres pierwszych trzech kwartałów 2010r. podano, że cena 

wyniosła 74,18 zł za 1 q. Wysokość podatku rolnego to równowartość 2,5 q. 

żyta dla gospodarstw rolnych  powyżej 1 ha, natomiast od 1 ha 

przeliczeniowego gruntów będących nieruchomością rolna poniżej 

1 ha (przeliczeniowego lub fizycznego) równowartość pieniężna oraz  5 dt. 

Nadmieniła, że Rada Gminy jest władna obniżyć wysokość podatku rolnego, ale 

Rada Gminy  nie może podnieść jego wysokości. Wszystkie Komisje po 

szczegółowej analizie postanowiły obniżyć stawkę ceny skupu żyta z 74,18 zł za 

dt do 60,00 zł za dt.  

Nie było pytań, więc Przewodniczący poprosił panią Ludmiłę Wypych 

o odczytanie projektu uchwały Nr XII/72/2011 w tej sprawie. Następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 Radnych. 
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f) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe dostarczanie wody, 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jak co roku, wyjątkowo 

skrupulatnie Radni zostali wprowadzeni do tematu na poszczególnych 

komisjach przez Panią Sabinę Durę. Zapytał czy Radni mają jakieś uwagi, 

pytania. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – mam prośbę do Państwa, żebyście 

podnieśli o 10% wodę, dlatego że w poprzednich latach podnoszono o kilka 

procent wodę. My mamy u siebie 8 hydroforni, żeby to wszystko utrzymać to są 

duże koszty. Jeżeli nam braknie pieniędzy, to będziemy brali pieniądze 

z budżetu gminy, z dochodów naszych. Chciałbym, żeby to wszystko utrzymać 

w rozsądku, czyli żeby ludzie sfinansowali utrzymanie naszych wodociągów. 

Bardzo Was o to proszę, podejdźcie odpowiedzialnie do tej sprawy. Nie 

podnoście po parę groszy, bo wiecie ile drożeje wszystko, szczególnie energia. 

Radny Stanisław Parzyjagła – ja bym chciał wiedzieć jakie mamy ubytki na 

liniach, ile wody nam ubywa, bo to też jest bardzo ważne, to też wpływa na 

wysokość ceny.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – duże są ubytki, bo na końcówkach sieci są 

płukane linie, bo mamy złą wodę w wielu hydroforniach, studniach. Jest woda 

zażelaziona i trzeba płukać intensywnie. Są sygnały od ludzi, że jest źle i wtedy 

konserwator jedzie i wylewa duże ilości wody. Nic lepszego nie wymyślono na 

ten temat i musimy tak robić. 

Radny Stanisław Parzyjagła – ja rozumiem, że są ubytki, ale płukanie 

instalacji to jest wliczone, wkalkulowane chyba już w cenę tej wody. Mi chodzi 

o inne ubytki, takie na które mamy wpływ, a nie można ich zlokalizować. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – macie Państwo jakieś pomysły, to 

zapraszam do dyskusji. Możemy zrobić, jeżeli będziemy w stanie to zrobimy.  

Radna Sylwia Wrzała – ja bym chciała przypomnieć, bo akurat dobrze 

pamiętam, jak pani Sabina nam na Komisji wszystko wyliczała i przeliczała, 

ubytki wody to około 40%. Ja oczywiście na swojej Komisji byłam za tym, żeby 

podnieść o 20gr tą wodę z tym, że dałam taki warunek, wiem, że przydałoby się 

chociaż w tych najstarszych wodociągach zmieniać wodomierze. Proszę mi 

powiedzieć Panie Wójcie czy są jakiekolwiek szanse, wiem że budżet jest już 

zaplanowany co prawda i może nie tak do końca możemy liczyć na 

wprowadzenie zmian, ale proszę mi powiedzieć czy jest jakaś szansa, żeby 

chociaż w 2012 r. było część wodomierzy wymienionych. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – ja nie wiem jak Państwo zagłosują nad 

tym budżetem wodnym, jeżeli dacie pieniądze i dacie wygenerować jakąś pulę 
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pieniędzy na wodomierze, to będziemy je wymieniać, jeżeli nie, a chcecie 

wymieniać te wodomierze, to trzeba dać dotację z budżetu gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy – ja mam pytanie, żeby wszystko było jasne 

i szczegółowe. Te 20gr to podwyżka o 10%, Radni zasugerowali podwyżkę 

wody 10gr to jest 5%.  

Radny Stanisław Parzyjagła – w wymiarze tak dużych ubytków wodnych, to 

ja nie wiem czy jest zasadne 10% podnieść wodę. Proszę Państwa to jest tak, 

podatek rolny do góry, wszystko do góry, jeszcze teraz wodę. A nie robimy, ze 

swojej strony nic, żeby uszczelnić ten system pobierania wody. Tu trzeba się na 

ten temat przyjrzeć, pochylić się nad tym. Najprościej jest podnieść cenę wody. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – nie ma innego sposobu na oczyszczenie 

sieci niż płukanie, intensywne. Wylewa się przez hydrant wtedy wodę. Nikt nie 

wymyślił jeszcze lepszego sposobu. Jeżeli ma Pan jakiś pomysł to zapraszam. 

Nie możecie tego kwestionować, bo jak z Mierzyc mi dzwonią, że musi Pan 

wylać tą wodę, bo jest bardzo źle w kranach, to ja ją muszę wylać. Ja muszę 

dostarczyć o odpowiednim składzie wodę, tutaj nie ma dyskusji wtedy.  

Radny Stanisław Parzyjagła – ja to doskonale rozumiem, ale nie może mi się 

w głowie pomieścić, że 40% wody idzie na przeczyszczenie rur, to jest coś nie 

tak.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – ta woda jurajska jest o różnej jakości, 

w niektórych hydroforniach jest czysta, jest dobra np. Kamion tam jest prawie 

mineralna woda. Są też takie jak np. Mierzyce, Toporów, tak blisko siebie, 

a jednak tam jest źle.  

Radny Józef Krzeszowski – wiadomo, że jeżeli mamy podnosić podatki, to to 

na pewno nie jest przyjmowane w środowisku z aplauzem. Koszty rosną, 

przynajmniej wodociągu z roku na rok jest coraz trudniejsze. Już w tej chwili 

funkcjonuje nam oczyszczalnia ścieków, Ci którzy korzystają bezpośrednio 

z przyłączy do tej oczyszczalni ścieków, będą płacić za zrzuty tych ścieków. Ja 

wiem że trzeba przeznaczyć pieniądze na konserwację, utrzymanie oczyszczalni 

ścieków, ale myślę żeby bardziej spiąć tutaj dozór nad wywozem. Czy nie 

zasadne byłoby, żeby część tych pieniędzy przeznaczyć na utrzymanie 

wodociągów. W nieskończoność podnoszenie po 10gr, bo w zasadzie po tyle 

jest podnoszona co roku cena wody, to w końcu staniemy pod sufitem, że 

środowisko nie będzie w stanie pokryć. 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk – chciałbym tylko zaznaczyć, że 

przynajmniej w początkowym okresie koszty funkcjonowania oczyszczalni będą 

wyższe niż dochody z tytułu opłat za ścieki. Trzeba będzie systemowo, ludzi 

nakłaniać żeby te ścieki wozili do oczyszczalni, nie na pole, jak do tej pory. 
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W tej chwili nie będzie praktycznych możliwości zabrania pieniędzy 

z oczyszczalni i przełożenia ich na wodociągi. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – z wodociągami to jest tak, że nie wszystko 

się da przewidzieć. Jeśli jest mokry rok, a wiadomo, że dużo wody u nas idzie 

na podlewanie, to wtedy jest mniejsze, znacznie mniejsze zużycie wody 

i w związku z tym nie ma tej wody, bo ta woda nie przejdzie przez liczniki. 

Natomiast jak jest suchy rok, to ludzie podlewają warzywa i wtedy jest dużo 

większe zużycie wody i wtedy na wodociągach są większe dochody.  

Radna Sylwia Wrzała – chciałam pokrótce powiedzieć, że analizowałam straty 

wody i to co Pani Sabina Dura przeliczała. Powiem Państwu szczerze, że tak jak 

pan Wójt tutaj się przychylam, bo nie będzie później stać budżetu utrzymać 

wodociągów. Pamiętajcie, że mamy 8 hydroforni, gdzie inne Gminy nie mają aż 

tak dużo. Woda w Mierzycach i chyba na Jajczakach jest w takim stanie, a nie 

innym, więc dużo wymaga się badań i są to koszty, których my nie pokryjemy 

później z niczego. 

Przewodniczący Rady Gminy - jedno badanie sanepidu około 6.000zł 

kosztuje. A po telefonach w sprawie brudnej wody wykonuje się wiele takich 

badań w skali roku.  

Radny Stanisław Parzyjagła – szkoda, że nie ma Pani Sabiny Dura z nami, bo 

jeszcze nie tak dawno zmienialiśmy złoża na wszystkich hydroforniach.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – wszystkich złóż nie zmienialiśmy, 

sukcesywnie to robimy, ale spokojnie. To są pojedyncze przypadki w danym 

roku. Trudno mi nie powiedzieć Państwu takiej ciekawostki, bo może nie będzie 

okazji, a chciałbym żeby wszyscy wiedzieli, sołtysi też. Np. od lutego wchodzą 

nowe przepisy i mamy kierowców ze staży, wiecie że w jednostce jest ich 7, nie 

jest jeden kierowca tylko, który jeździ strażackim samochodem jest ich więcej. 

A wiecie ile będzie kosztować kwit, żeby on mógł jeździć, bo to jest wóz 

specjalny, około 2.000zł. Przemnóżcie sobie jakie jest dojenie samorządów na 

każdym kroku.  

Przewodniczący Rady Gminy – przed sesją rozmawiałem z Panią Durą i nie 

prosiłem jej o przybycie, ponieważ wszystkie Komisje były zgodne odnośnie  

podniesienia stawki o 10gr za m
3
 wody. W tej chwili wpływa wniosek Wójta 

o podniesienie o 20gr tej stawki. Teraz trwa dyskusja, wydaję mi się, że teraz 

Pani Dura nie będzie potrzebna, bo teraz my mamy rozstrzygnąć, czy 

podniesiemy o te 20gr na wniosek Wójta, czy o 10gr. Musimy poddać pod 

głosowanie wniosek Wójta, czy go przyjmujemy, czy go odrzucamy. Jeśli go 

odrzucamy, to wtedy zostają te stawki które Komisje proponowały, więc 10gr. 

Myślę, że to będzie najbardziej zasadny sposób.  
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poddał pod głosowanie 

wniosek Wójta o podniesienie ceny wody o 10% tj. o 0,20 gr. za m
3
, „za” 

podwyżką był 1 radny, „przeciw” było 11 radnych i 3 radnych „wstrzymało się” 

od głosu.  Wniosek Wójta został odrzucony. Rada Gminy podniosła cenę wody 

o 0,10 gr. za m
3
. 

Nie było pytań, więc Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Martę 

Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XII/73/2011 w tej sprawie. 

Następnie uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta większością 

głosów „za” było 14 radnych i 1 radny był „przeciw”. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 Radnych. 

 

g) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Wierzchlas, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ewelina Makos  i poinformowała, że w 

projekcie uchwały zapisane są wszystkie mieszkania i lokalne  socjalne 

użytkowane przez Gminę. Komisje zapoznały się z materiałem na posiedzeniach 

Komisji. 

Nie było pytań, więc Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Ewelinę 

Makos o odczytanie projektu uchwały Nr XII/74/2011 w tej sprawie. Następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 Radnych. 

 

h) przyjęcia programu współpracy Gminy Wierzchlas z organizacjami  

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2012. 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk poinformował radnych,  że zgodnie z ustawa 

o pożytku publicznym i wolontariacie Rada Gminy corocznie uchwala program 

współpracy z tymi organizacjami wskazując jakie cele zamierza osiągnąć 

poprzez współdziałanie oraz określa zasady współdziałania, a w powiązaniu z 

tym w uchwale budżetowej przeznacza odpowiednie środki na wspieranie i 

realizację zadań publicznych bądź powierzanie zadań publicznych. Gmina co 

roku opracowuje program i za jego  realizuje współpracę z organizacjami 

pozarządowymi funkcjonującymi na terenie gminy. 

Nie było pytań, więc Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Martę 

Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały Nr XII/75/2011 w tej sprawie. 

Następnie uchwała została poddana pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 Radnych. 
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Punkt 6 

Informacja w sprawie podatku leśnego. 

Pani Ludmiła Wypych odczytała informację dotyczącą określenia stawki 

podatku leśnego, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do przedstawionej  informacji w związku 

z tym poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

 

Punkt 7 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił o zabranie głosu 

Radną Powiatu Wieluńskiego Krystynę Miśkiewicz. 

1) Krystyna Miśkiewicz – Radna Rady Powiatu Wieluńskiego – 

serdecznie podziękowała Radnym w imieniu dzieci niepełnosprawnych koła 

TPD za hojność, zrozumienie, za okazałe serce i przekazanie wsparcia 

pieniężnego z przeznaczeniem na wycieczkę krajoznawczą w przyszłym roku, 

która będzie zorganizowana z okazji międzynarodowego dnia dziecka. To dzięki 

zrozumieniu Radnych te dzieci mogą się rozwijać i poznają nie tylko tereny 

powiatu wieluńskiego, ale poznają teren naszej pięknej Polski i za to bardzo 

serdecznie podziękowała. Szczególne podziękowania składała 5 Radnym, którzy 

głosowali za poparciem wniosku.  

- Korzystając z okazji, że są wśród nas nauczyciele mam taki wniosek. Są święta 

narodowe, niedawno był 11 listopada, i ja miałam okazję przejechać się przez 

teren naszej gminy i z zażenowaniem widziałam, że z okazji tak wielkiego 

święta na budynkach tylko państwowych znajdowały się flagi. Natomiast w 

niewielu wsiach, w liczbie po 2-3 flagi w poszczególnych sołectwach były flagi 

na budynkach prywatnych, jest to przykre. Jeżdżę po całej Europie i muszę 

powiedzieć, że wszystkie nacje szczycą się swoimi flagami, swoimi insygniami. 

W Szwajcarii jak się kupuje fartuszek domowy to też jest z symbolami 

państwowymi. Mam taką propozycję do Państwa nauczycieli, żeby uczyć 

hymnu narodowego już od przedszkola, bo dzieci nie znają, znają tylko jedną 

zwrotkę. Teraz się taka tradycja utworzyła, że są ślubowania w szkołach, 

ślubowania klas pierwszych w Szkole Podstawowej, w Gimnazjach. Mam taki 

wniosek, żeby dawać każdemu dziecku flagę i myślę, że wtedy te flagi byłyby 

na naszych domach z okazji świąt narodowych.  
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- Kolejna sprawa, ponieważ nie spotkamy się, z okazji już Świąt Bożego 

Narodzenia, co prawda mamy jeszcze listopad, ale pozwolicie że złożę dla 

Państwa i dla Waszych rodzin zdrowych, radosnych, spokojnych świąt.  

Radny Marcin Kowalczyk – wyjaśnił, że nauka hymnu jest już w programie 

pierwszej klasy, każde dziecko jest uczone. Każde dziecko Szkoły Podstawowej 

musi znać 4 zwrotki, to jest wymagane. Wiadomo, że później te dzieci nie są 

odpytywane. Co do flagi, projekt bardzo dobry, na godzinie wychowawczej też 

poruszę.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – na fartuszku na pewno nie powinno być 

symboli państwowych, bo on się utłuści, pobrudzi, a symbol państwowy musi 

być na miejscu honorowym.  

Przewodniczący Rady Gminy – tu pewnie chodziło o górną część fartuszka, 

jakiś mały element. Ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Obrady opuściła Radna Anna Olejnik o godzinie 10
45 

2) Radny Stanisław Parzyjagła – chciałbym poruszyć temat właśnie tej naszej 

oczyszczalni ścieków, ona jest faktycznie oddana, czy jeszcze nie?  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – dzisiaj jest odbiór, dlatego się uwijamy z 

tą sesją, żeby zdążyć na 11
00

, bo są poumawiani ludzie. Oczyszczalnia już 

chodzi i jest rozruszana.  

- Radny Stanisław Parzyjagła – druga sprawa, chciałem Radnych i Pana Wójta 

poinformować o działaniach Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Kraszkowicach. Wójt jest akurat odpowiedzialny za te sprawy, bo jest 

pracodawcą. Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kraszkowicach zachowała 

się bardzo nie godnie ostatnio. Zrobiła coś na styl Białorusi, wzywała wszystkie 

dzieci poszkodowane stosując przesłuchanie. Jak tak może dyrektor rozbić takie 

rzeczy. Jak Pan o tym nie wie, to ja Pana informuję. Mówię o tym, bo jest to 

Pani Dyrektor, a dyrektora Pan Wójt zatrudnia. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – ośmielę się powiedzieć tak, nie powinien 

Pan na ten temat tu na sesji publicznie mówić, niech się te sprawy rozstrzygną. 

Jest organ nadzoru i Kuratorium Oświaty, to są wysokiej klasy fachowcy, to jest 

armia ludzi. Oni się tym zajmują, dyrektor robi swoje, niech oni to skończą, na 

policji też się coś dzieje. Niech Pan poczeka chwilę i nie opowiada takich rzeczy 

tutaj, to nie jest miejsce na to, nie zgodzę się z Panem. Dyrektor jest wyłoniony 

w konkursie, ja mam taki wpływ na to , że jestem 1/11 jeśli już mówimy o 

szczegółach. Jeśli jest 11 osób w składzie Komisji to ja jestem jeden. Jeszcze raz 

powtarzam, że wszyscy płakali ze szczęścia, że została wybrana, a teraz się 

nagle odmieniło.  



18 

 

Radny Stanisław Parzyjagła – to Pani Dyrektor została w konkursie wyłoniona 

na dalsze lata czy nie? Rodzice mówili coś na temat, że nie. 

Radny Marcin Kowalczyk – moja Komisja, bo w poprzedniej kadencji też 

byłem w Komisji Oświaty zdecydowaliśmy, że jeżeli kuratorium, rodzice i Rada 

Pedagogiczna nie ma zastrzeżeń do danego dyrektora, to wtedy nie ma 

przesłanek na konkurs. Jeżeli jedna z tych stron ma zastrzeżenia do danego 

dyrektora, wtedy przedstawia to poszczególnej Komisji na piśmie i wtedy my to 

rozpatrujemy. Do nas nie wpłynął od Rady Rodziców żaden wniosek, dlatego 

pani dyrektor nie ma końca konkursu, bo on jest na 5 lat, a mija to chyba w 

następnym roku prawdopodobnie. Takie są procedury. 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – tym dyrektorom, którzy się sprawdzają na 

terenie gminy powierzam. Kiedyś tam zostali wyłonieni a potem im powierzam, 

bo jestem z nich zadowolony, dobrze mi się układa współpraca i wiem, że mogę 

na nich liczyć, to dlaczego mam go testować. Przyjdą jacyś młodzi ludzie, będą 

się popisywać nie wiadomo czym, a potem okaże się wielka przypadkowość w 

tym wszystkim. Zresztą moglibyśmy na ten temat długo dyskutować, ale może 

nie tutaj. Więc ja jestem zadowolony z Pani Dyrektor, bo rzadko kto 

wytrzymałby takie ciśnienie, jakie jest w Kraszkowicach. Proszę nie uciekać od 

tematu, bo jeżeli coś można w kategoriach winy traktować, to to, że winna jest 

nauczycielka, nie dyrektorka.  

Radny Stanisław Parzyjagła – ja Pana informuję o postępowaniu Pani 

dyrektor, jak się Pani dyrektor zachowuje w tej chwili, po całym temacie. Czy to 

jest godne? 

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – Pani Dyrektor pod presją rodziców robi co 

może. Nigdy by się tak daleko nie posunęła, gdyby nie Wasza presja.  

Radny Stanisław Parzyjagła – to znaczy, że rodzice są winni, że dzieci 

uciekają z Kraszkowic ze szkoły. Sześcioro dzieci uciekło z Kraszkowic ze 

szkoły, tylko dlatego że rodzice są winni. Dyrektor szkoły, to nie jest tylko ten 

co dba o budynek, dyrektor szkoły to jest również ten, który dba o dzieci, a ten 

co o dzieci nie dba, to nie nadaje się. Przynajmniej ja tak to rozumiem i tak to 

przedstawiam, a Pan Wójt wybiera sobie to co jest zasadne.  

Wójt Gminy Krzysztof Bednarek – cały czas Pana proszę, żeby Pan poczekał, 

bo będzie Pan bardzo mocno zdziwiony, jaki będzie efekt tej całej sprawy. 

Przewodniczący Rady Gminy – rozmowa biegnie w złym kierunku, bo dobrze 

wiemy, że nie nam oceniać, bo odpowiednie organy to oceniają, także nie 

zapędzajmy się. 
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Radny Stanisław Parzyjagła – ja chciałem tylko poinformować 

o zachowaniach dyrektora. Powiedziałem, tylko co ta Pani robi, a czego robić 

nie powinna.  

Radny Józef Krzeszowski – popieram Pana Wójta z jego wcześniejszą decyzją, 

że forum Rady Gminy nie jest od oceniania niektórych kierowników instytucji, 

które są w gestii władz samorządowych. To są placówki oświatowe, od tego są 

instancje odpowiednie, które sprawują nadzór nad poszczególnymi placówkami, 

i tam należy kierować pewne rzeczy. Jeżeli chodzi o sprawy, o których Radny 

tutaj mówił, dotyczących powołania na stanowisko Pani dyrektor obecnej 

przepisy jednoznacznie w tej sprawie dają wykładnie. Mianowicie po raz 

pierwszy, jeżeli jest powoływana dana osoba musi przejść konkurs na dyrektora 

szkoły. Taki konkurs odbył się 5 lat temu w 2006 r. Organ prowadzący szkołę 

ma możliwość prolongaty tego powołania na następne lata, bez przeprowadzania 

konkursu. Nie można mieć pretensji do Pana Wójta że skorzystał z 

przysługującego mu prawa, bo po prostu takie prawo ma i nikt mu tego prawa 

nie może zabronić. Ponadto uważam, że źle się dzieje. Jest takie dawne 

powiedzenie z przed  II wojny światowej: „Choćby Cię smażyli w smole, nie 

mów co się dzieje w szkole”. Za dużo otwarliśmy drzwi i to jest teraz efektem 

tych rzeczy, które nie powinny mieć miejsca. Zresztą mieliśmy tutaj próbkę 

takiej niepotrzebnej wymiany zdań.  

Przewodniczący Rady Gminy – Nie zawsze nie mów co się dzieje w szkole 

może być zasadne, bo jednak w każdym środowisku czarne owce się trafiają. 

Ale nie nam to oceniać, jak już wcześniej powiedziałem i lepiej nie poruszać 

tego tematu. 

Nie było więcej wniosków i uwag, więc przewodniczący przeszedł do punktu 8. 

 

Punkt 8 

Zakończenie obrad XII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

„XII sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 11
00

. 

 


